
Published on Al-Islam.org (https://www.al-islam.org)

Home > Mizan al-Hikmah (Scale of Wisdom) > Service > Service

Service

Service ةدمالخ

Service

الخدمة

1م خُدّاما فدَدِهع ثْله‏ُ مال طاهأع إ سلمينن المقَوما م خَـدَم سلمما مأي : (هآل و لَيهع هال َّلص) ِ‏هال ـ رسول
نّةالج.

1– The Prophet (S) said, ‘No sooner does a Muslim serve a group of Muslims than Allah will give him
servants equal in number [to the group] in Paradise.’[al-Kafi, v. 2, p. 307, no. 1]

.ـ رسول اله (صلَّ اله علَيه و آله) : خدْمـةُ المؤمن لأخيه المؤمن درجةٌ لا يدْركُ فَضلُها إ بمثْلها2

2– The Prophet (S) said, ‘The service of a believer to his fellow believing brother is [worthy of] a station
of which the reward and grandeur can only be perceived by returning the same service.’[Mustadrak al-
Wasa’il, v. 12, p. 429, no. 14524]

3وكيف : قلت [:جميل قال] ضٍ ـعم لبهضعب نونَ خَدَمـ : المؤم (لامالّس لَيهع) ادقـ عن جميل ـ قال الإمام الص
.يونونَ خَدَماً بعضهم لبعضٍ ؟ قال ـ : يفيدُ بعضهم بعضاً

3– Imam al-Sadiq (a.s.) said, ‘The believers are servants of each other’. (Jamil narrates), ‘I asked, ‘How
are they servants of each other?’ The Imam replied, ‘By being of benefit to each other.’[al-Kafi, v. 2, p.
167, no. 9]
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.ـ الإمام الصادق (علَيه الّسلام) : إخْدِم أخاكَ ، فإنِ استَخْدَمكَ فلا ولا كرامة4َ

4– Imam al-Sadiq (a.s.) said, ‘Serve your brother, but if he makes you toil then do not serve him.’[al-
Ikhtisas, no. 243]
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